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Introduction

1. On 30 October 2006, the Trial Chamber ordered each of the Defence teams to file, by the 16th

February 2007, the following documents: l

a. A "core" and "back up" witness list;

b. An indication as to whether the Accused will testify at trial;

c. A list of expert witnesses;

d. An indication of common witnesses;

e. A list of exhibits;

f. A chart indicating, for each paragraph of the indictment, the testimonial and documentary

evidence upon which the Defence will rely to defend the Accused against the allegations

contained therein.

2. In addition, the Trial Chamber requested each of the Defence teams to submit a joint agreement

of agreed facts and matters which are not in dispute, as well as a joint statement of contested

matters of fact and law. 2

3. Finally, the Trial Chamber scheduled a Pre-Defence Conference for the 20 March 2007.3

4. On 7 February 2007, the Trial Chamber, following a request by the Defence teams,4 granted an

extension of time and ordered the above mentioned materials to be filed no later than 5 March

2007, 4:00pm.

5. On 27 February 2007, the Trial Chamber granted the request by the Sesay Defence team for an

I Scheduling Order Concerning the Preparation and Commencement of the Defence Case of 30 October 2006, Trial
Chamber I, paragraphs I. (Hereinafter "Scheduling Order of 30 October 2006").

2 Ibid, paragraph 3.
3 Ibid, paragraph 4.
4 Defence Application for an Adjournment of the 16th February 2007 Filing, Sesay Defence Team, 24 January 2007 ;

KaHon Defence Application to Vary the 16th February Filing Date, KaHon Defence Team, 28 January 2007;Gbao
Submissions on Sesay Request for Modification of Time Limits for Filing, Gbao Defence Team, 29 January 2007.
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extension of time to file the Joint Statement of Agreed Facts5 and ordered the Defence teams to

file this joint statement no later than 7 days after the return of the Accused Issa Hassan Sesay in

the jurisdiction of the Special Court. 6 On 2 March 2007, this team filed a request for an

extension of time in this respect, in case the Chamber disagreed with our interpretation of its

Orders. 7

6. On 7 March 2007, the Trial Chamber ordered the Gbao Defence team to file a public version of

its Defence materials to be made available to the public. 8 The version was filed on 19 March

2007.9

7. On 28 March 2007, the Trial Chamber ordered each of the Defence teams to file any reviewed

and reduced witness list no later than the 16 April 2007. 10 Such witness list would include a

revision of the witness summaries with a view of making them more detailed. In addition, the

Defence team have been requested to reassess the estimated length of examination in chief.

8. The Trial Chamber further ordered the Kallon and Gbao Defence teams to finally indicate, no

later than the 16 April 2007, whether or not the Accused will testify on trial.

9. The Defence teams have also been requested to continue discussing their common witnesses.

Revised Witness List

10. The Defence for the third Accused, Augustine Gbao, hereby files a revised witness list. The

number of witnesses has been reduced to 68 witnesses, divided into 55 core and 13 back up

witnesses. We give notice that new witnesses have been located and separate motions will be

5 Defence Application for Extension of Time to File a "Joint Statement of Agreed Facts", Sesay Defence Team, 26 February
2007.

6 Decision on Sesay Defence Application for Extension of Time to File a "Joint Statement of Agreed Facts", Trial Chamber
1,27 February 2007.

7 Gbao Request for Extension of Time for Filing of Joint Statement, Gbao Defence Team, 2 March 2007.
8 Order to reclassify and review Defence materials, Trial Chamber I, 7 March 2007.

9 Gbao- Filing of Public Version of Defence Materials, Gbao Defence Team, 19 March 2007.
10 Consequential Orders Concerning the Preparation and the Commencement of the Defence Case, Trial Chamber I, 28

March 2007.
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filed in that respect. The summaries of the evidence that will be given by the witnesses have been

revised in order to satisfy the criteria of detail requested by the Court. In some cases, the Defence

is unable to provide detailed summaries since it is not in the possession of sufficient information

from the witness yet in a statement or otherwise. However the Defence indicated the areas that

the witness will testify about. The detailed summaries will be disclosed as soon as the Defence

obtains statement or a fuller account from the witness, and on a case-by-case basis. Such

witnesses are highlighted in grey in the witness list.

11. The Gbao Defence requests the Trial Chamber to take into account its submission that, since

Augustine Gbao is the third Accused, he can be given more flexibility as to the witnesses without

causing undue prejudice to other parties.

Testimony of the Accused on Trial

12. In compliance with the Court's Order we take the position that he will testify as this is his

expressed wish. While we take this position in order to comply with the Court's Order we wish

to emphasize that in the case of Mr Gbao, from our perspective, it is a position taken

prematurely in terms of our ability to determine what is in his best interests and this issue will

continue to be reviewed in the light of all the evidence, including Defence evidence, and further

consultation with the Accused.

Expert Witnesses

13. The issue of common expert witnesses has been discussed among the Defence teams. The Gbao

Defence is considering sharing the military expert of the Sesay team but has not yet made a final

decision on this. This will be done so as soon as possible.
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Materials Submitted

14. The Defence team for the third Accused, Augustine Gbao, hereby submits the Defence materials

as requested by the Trial Chamber in the Scheduling Order of 28 March 2007:

a. The Revised Witness List pursuant to paragraph 2-5 of the Order of 8 March 2007,

contained in Annex A of the present filing;

b. The Revised Indictment Chart contained in Annex B of the present filing.

Andreas O'Shea

For Augustine Gbao

16 April 2007.
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Annex B

REVISED INDICTMENT CHART
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COUNTS PARAGRAPHS TESTIMONIAL EVIDENCE DOCUMENTARY EVIDENCE

Paragraph 17 B1, B3, B4, B10, B18, B19, B20, B21, B24, B26,
B28, B29, B30, B32, B33, B34, B35, B36, B38,
B39, B40, B44, B45, B46, B47, B60, B69, B75,
B78.

Paragraphs 19, 29 B1, B3, B4, B15, B16, B17, B19, B20, B21, B24, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,
B26, B29, B33, B34, B35, B37, B38, B39, B42, DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,
B44, B47, B48, B52, B58, B61, B63, B65, B75, DFG/EXH/8.
B76, B78, B80, B82.

Paragraph 30 B1, B3, B4, B15, B16, B17, B19, B20, B21, B24,
B33, B35, B52, B65, B75, B76, B78, B80, B82.

Paragraph 31 B1, B3, B15, B16, B17, B21, B33, B34, B35, B37,
B38, B39, B42, B52, B61, B63, B65, B75, B76,
B78, B80, B82.

Paragraph 32 B1, B3, B4, B15, B16, B17, B19, B20, B21, B24, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,
B26, B29, B33, B34, B35, B37, B38, B39, B42, DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,
B44, B47, B48, B52, B58, B61, B63, B75, B76, DFG/EXH/8.
B78, B80, B82.

Paragraph 33 B3, B4, B15, B16, B19, B20, B21, B24, B26, B29, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,
B44, B47, B48, B49, B50, B52, B61, B70, B82. DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,

DFG/EXH/8.
Paragraph 34 B1, B3, B4, B15, B16, B17, B19, B20, B21, B24, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,

B26, B29, B33, B34, B35, B37, B38, B39, B42, DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,
B44, B47, B48, B52, B58, B61, B63, B65, B75, DFG/EXH/8.
B76, B78, B80, B82.

Paragraph 35 B81.
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Introduction

1. On 30 October 2006, the Trial Chamber ordered each of the Defence teams to file, by the 16th

February 2007, the following documents: 1

a. A "core" and "back up" witness list;

b. An indication as to whether the Accused will testify at trial;

c. A list of expert witnesses;

d. An indication of common witnesses;

e. A list of exhibits;

f. A chart indicating, for each paragraph of the indictment, the testimonial and documentary

evidence upon which the Defence will rely to defend the Accused against the allegations

contained therein.

2. In addition, the Trial Chamber requested each of the Defence teams to submit a joint agreement

of agreed facts and matters which are not in dispute, as well as a joint statement of contested

matters of fact and law?

3. Finally, the Trial Chamber scheduled a Pre-Defence Conference for the 20 March 2007?

4. On 7 February 2007, the Trial Chamber, following a request by the Defence teams,4 granted an

extension of time and ordered the above mentioned materials to be filed no later than 5 March

2007,4:00pm.

5. On 27 February 2007, the Trial Chamber granted the request by the Sesay Defence team for an

I Scheduling Order Concerning the Preparation and Commencement of the Defence Case of 30 October 2006, Trial
Chamber I, paragraphs I. (Hereinafter "Scheduling Order of 30 October 2006").

2 Ibid, paragraph 3.
) Ibid, paragraph 4.
4 Defence Application for an Adjournment of the 16th February 2007 Filing, Sesay Defence Team, 24 January 2007 ;

Kallon Defence Application to Vary the 16th February Filing Date, KaHon Defence Team, 28 January 2007;Gbao
Submissions on Sesay Request for Modification of Time Limits for Filing, Gbao Defence Team, 29 January 2007.
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extension of time to file the Joint Statement of Agreed Facts5 and ordered the Defence teams to

file this joint statement no later than 7 days after the return of the Accused Issa Hassan Sesay in

the jurisdiction of the Special Court.6 On 2 March 2007, this team filed a request for an

extension of time in this respect, in case the Chamber disagreed with our interpretation of its

Orders. 7

6. On 7 March 2007, the Trial Chamber ordered the Gbao Defence team to file a public version of

its Defence materials to be made available to the public. 8 The version was filed on 19 March

2007. 9

7. On 28 March 2007, the Trial Chamber ordered each of the Defence teams to file any reviewed

and reduced witness list no later than the 16 April 2007. 10 Such witness list would include a

revision of the witness summaries with a view of making them more detailed. In addition, the

Defence team have been requested to reassess the estimated length of examination in chief.

8. The Trial Chamber further ordered the Kallon and Gbao Defence teams to finally indicate, no

later than the 16 April 2007, whether or not the Accused will testify on trial.

9. The Defence teams have also been requested to continue discussing their common witnesses.

Revised Witness List

10. The Defence for the third Accused, Augustine Gbao, hereby files a revised witness list. The

number of witnesses has been reduced to 68 witnesses, divided into 55 core and 13 back up

witnesses. We give notice that new witnesses have been located and separate motions will be

5 Defence Application for Extension of Time to File a "Joint Statement of Agreed Facts", Sesay Defence Team, 26 February
2007.

6 Decision on Sesay Defence Application for Extension of Time to File a "Joint Statement of Agreed Facts", Trial Chamber
1,27 February 2007.

7 Gbao Request for Extension of Time for Filing of Joint Statement, Gbao Defence Team, 2 March 2007.
8 Order to reclassify and review Defence materials, Trial Chamber I, 7 March 2007.

9 Gbao- Filing of Public Version of Defence Materials, Gbao Defence Team, 19 March 2007.
\0 Consequential Orders Concerning the Preparation and the Commencement of the Defence Case, Trial Chamber I, 28

March 2007.
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filed in that respect. The summaries of the evidence that will be given by the witnesses have been

revised in order to satisfy the criteria of detail requested by the Court. In some cases, the Defence

is unable to provide detailed summaries since it is not in the possession of sufficient information

from the witness yet in a statement or otherwise. However the Defence indicated the areas that

the witness will testify about. The detailed summaries will be disclosed as soon as the Defence

obtains statement or a fuller account from the witness, and on a case-by-case basis. Such

witnesses are highlighted in grey in the witness list.

11. The Gbao Defence requests the Trial Chamber to take into account its submission that, since

Augustine Gbao is the third Accused, he can be given more flexibility as to the witnesses without

causing undue prejudice to other parties.

Testimony of the Accused on Trial

12. In compliance with the Court's Order we take the position that he will testify as this is his

expressed wish. While we take this position in order to comply with the Court's Order we wish

to emphasize that in the case of Mr Gbao, from our perspective, it is a position taken

prematurely in terms of our ability to determine what is in his best interests and this issue will

continue to be reviewed in the light of all the evidence, including Defence evidence, and further

consultation with the Accused.

Expert Witnesses

13. The issue of common expert witnesses has been discussed among the Defence teams. The Gbao

Defence is considering sharing the military expert of the Sesay team but has not yet made a final

decision on this. This will be done so as soon as possible.
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Materials Submitted

14. The Defence team for the third Accused, Augustine Gbao, hereby submits the Defence materials

as requested by the Trial Chamber in the Scheduling Order of 28 March 2007:

a. The Revised Witness List pursuant to paragraph 2-5 of the Order of 8 March 2007,

contained in Annex A of the present filing;

b. The Revised Indictment Chart contained in Annex B of the present filing.

Andreas O'Shea

For Augustine Gbao

16 April 2007.
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COUNTS PARAGRAPHS TESTIMONIAL EVIDENCE DOCUMENTARY EVIDENCE

Paragraph 17 Bl, B3, B4, BI0, B18, B19, B20, B21, B24, B26,
B28, B29, B30, B32, B33, B34, B35, B36, B38,
B39, B40, B44, B45, B46, B47, B60, B69, B75,
B78.

Paragraphs 19, 29 Bl, B3, B4, B15, B16, B17, B19, B20, B21, B24, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,
B26, B29, B33, B34, B35, B37, B38, B39, B42, DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,
B44, B47, B48, B52, B58, B61, B63, B65, B75, DFG/EXH/8.
B76, B78, B80, B82.

Paragraph 30 Bl, B3, B4, B15, B16, B17, B19, B20, B21, B24,
B33, B35, B52, B65, B75, B76, B78, B80, B82.

Paragraph 31 Bl, B3, B15, B16, B17, B21, B33, B34, B35, B37,
B38, B39, B42, B52, B61, B63, B65, B75, B76,
B78, B80, B82.

Paragraph 32 Bl, B3, B4, B15, B16, B17, B19, B20, B21, B24, DFG/EXH/2, DFGIEXH/3, DFG/EXH/4,
B26, B29, B33, B34, B35, B37, B38, B39, B42, DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,
B44, B47, B48, B52, B58, B61, B63, B75, B76, DFG/EXH/8.
B78, B80, B82.

Paragraph 33 B3, B4, B15, B16, B19, B20, B21, B24, B26, B29, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,
B44, B47, B48, B49, B50, B52, B61, B70, B82. DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,

DFG/EXH/8.
Paragraph 34 Bl, B3, B4, B15, B16, B17, B19, B20, B21, B24, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,

B26, B29, B33, B34, B35, B37, B38, B39, B42, DFG/EXH/5, DFGIEXH/6, DFG/EXH/7,
B44, B47, B48, B52, B58, B61, B63, B65, B75, DFG/EXH/8.
B76, B78, B80, B82.

Paragraph 35 B81.
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COUNTS PARAGRAPHS TESTIMONIAL EVIDENCE DOCUMENTARY EVIDENCE

Paragraphs 36 Bl, B3, B4, BI0, B15, B17, B18, B19, B20, B21, DFG/EXHJ2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,
and 37 B24, B26, B29, B31, B32, B33, B34, B35, B36, DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,

B37, B38, B39, B40, B42, B44, B45, B46, B48, DFG/EXH/8.
B49, B52, B54, B57, B60, B61, B63, B65, B69,
B72, B73, B74, B75, B76, B78, B80, B81, B82.

Paragraph 38 B1, B15, B16, B18, B19, B20, B21, B24, B26, B29, DFG/EXH/1, DFG/EXH/2 DFG/EXHJ3
B31, B33, B34, B35, B36, B37, B39, B47, B49, DFG/EXH/4 DFG/EXH/5 DFG/EXH/6
B50, B52, B61, B63, B65, B70, B71, B75, B76, DFG/EXH/7 DFG/EXH/8.
B78, B80, B82.

Paragraph 39 Bl, B3, B4, B15, B16, B18, B19, B20, B21, B24, DFG/EXHIl, DFG/EXH/2, DFG/EXHJ3,
B26, B29, B31, B33, B34, B35, B36, B37, B38, DFG/EXH/4, DFG/EXH/5, DFG/EXHJ6,
B39, B41, B47, B48, B49, B50, B52, B61, B63, DFG/EXH/7, DFG/EXH/8, DFG/EXHIl3.
B65, B70, B71, B80, B82.

Paragraph 41 All witnesses. DFG/EXHIlO,DFGIEXHIl1, DFG/EXHIl2.

Paragraph 42 B10, B33, B58, B60, B69.
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COUNTS PARAGRAPHS TESTIMONIAL EVIDENCE DOCUMENTARY EVIDENCE

Paragraph 43 Bl, B3, B4, BI0, B18, B19, B20, B21, B24, B26,
B32, B33, B35, B36, B37, B38, B39, B40, B42,
B44, B45, B46, B47, B58, B60, B69, B77, B82.

Counts 1 and 2: Paragraph 44 Bl, B3, B4, B7, BI0, B17, B18, B19, B20, B21, DFG/EXH/l, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3,
Terrorising Civilian B24, B26, B27, B29, B30, B31, B32, B34, B35, DFG/EXH/4, DFG/EXH/5, DFG/EXH/6,
Population and B36, B37, B38, B39, B40, B41, B42, B44, B45, DFG/EXH/7, DFG/EXH/8, DFG/EXH/9,
Collective B46, B47, B48, B49, B52, B53, B54, B55, B56, DFG/EXH/13.
Punishments B57, B58, B60, B61, B62, B63, B65, B66, B68,

B69, Bn, B73, B74, B76, B78, B79, B80, B82.

Counts 3 - 5: Paragraph 45 Bl, B28, B29, B30, B31, B34, B36, B37, B38, B41, DFG/EXHIl.
Unlawful Killings B44, B45, B46, B49, B52, B54, B55, B56, B57,

B60, B61, Bn, B73, B74, B82.
Paragraph 46

Paragraph 47

Paragraph 48
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COUNTS PARAGRAPHS TESTIMONIAL EVIDENCE DOCUMENTARY EVIDENCE

Paragraph 49 Bl, B7, B30, B34, B35, B36, B39, B40, B42, B48, DFG/EXH/l.
B52, B54, B57, B63, B65, B66, B68, B72, B73,
B74, B76, B78, B79, B80, B82.

Paragraph 50

Paragraph 51 B3, B4, B15, B17, B20, B21, B26, B28, B29, B30, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,
B31, B32, B45, B47, B48, B49, B80, B82. DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXHI7,

DFG/EXH/8, DFG/EXH/9, DFG/EXH/13.

Paragraph 52

Paragraph 53

Counts 6 - 9 : Paragraph 54 Bl, B28, B29, B30, B31, B33, B37, B38, B44, B45,
Sexual Violence B46, B53, B55, B56, B58, B61, B62, B82.

Paragraph 55

Paragraph 56

Paragraph 57 B19, B20, B26, B27, B29, B30, B31, B32, B45, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXHl4,
B80, B82. DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,

DFG/EXH/8.
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COUNTS PARAGRAPHS TESTIMONIAL EVIDENCE DOCUMENTARY EVIDENCE

Paragraph 58 B1, B7, B30, B33, B35, B37, B40, B52, B60, B63,
B65, B66, B67, B68, B69, B79, B80, B82.

Paragraph 59

Paragraph 60

Counts 10 - 11: Paragraph 61 B1, B7, B28, B29, B30, B31, B34, B35, B36, B37,
Physical Violence B38, B39, B40, B41, B44, B46, B48, B52, B53,

B56, B60, B61, B62, B63, B65, B66, B67, B69,
B76, B78, B79, B80, B82.

Paragraph 62

Paragraph 63

Paragraph 64

Paragraph 65 B3, B4, B17, B21, B26, B28, B29, B30, B31, B32, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,
B45, B47, B48, B80, B82. DFG/EXHl5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,

DFG/EXH/8, DFG/EXH/9, DFG/EXH/13.

Paragraph 66

Paragraph 67
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COUNTS PARAGRAPHS TESTIMONIAL EVIDENCE DOCUMENTARY EVIDENCE

Count 12: Paragraph 68 BI, B3, B4, B7, BI0, B19, B20, B24, B26, B27,
Use of Child Soldiers B29, B30, B31, B32, B35, B36, B37, B39, 840,

B41, B42, B45, B46, B47, B50, B52, B56, 861,
B63, B65, B67, B68, 882.

Count 13: Paragraph 69 B28, 829, B30, 831, B37, B40, B45, B46, 853,
Abductions and B55, B56, B60, B61, 862, B82.
Forced Labour

Paragraph 70

Paragraph 71

Paragraph 72

Paragraph 73 B3, B4, B18, B26, B28, B29, B30, B31, B32, B44, DFG/EXH/2, DFG/EXH/3, DFG/EXH/4,
B45, B48, B49, B50, B80, B82. DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXH/7,

DFG/EXH/8, DFG/EXH/9, DFG/EXH/13.

Paragraph 74 B7, B30, B35, B52, B63, B65, B66, B67, B68, 869,
B76, B78, B79, B80, B82.

Paragraph 75

Paragraph 76

Count 14: Paragraph 77 B7, B24, B26, B27, 827, B29, B30, B31, B35, 837,
Looting and Burning B40, B41, B45, B46, B48, B52, B53, 855, 856,

B58, B60, B61, B62, B63, B65, B66, B67, 868,
B69, B79, B80, B82.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHan, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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COUNTS PARAGRAPHS TESTIMONIAL EVIDENCE DOCUMENTARY EVIP

Paragraph 78

Paragraph 79

Paragraph 80

Paragraph 81 B3, B4, B16, B17, B19, B20, B26, B28, B27, B29, DFG/EXH12, DFG/EXH/3, DFG/EXHl4,
B30,B31,B32,B45,B48,B80,B82. DFG/EXH/5, DFG/EXH/6, DFG/EXHI7,

DFG/EXHl8, DFG/EXH/9, DFG/EXH/13.

Paragraph 82

Counts 15 - 18: Paragraph 83 B20, B26, B28, B27, B29, B30, B31, B32, B37, DFG/EXHl10,DFG/EXHIl1, DFG/EXH/12.
Attacks on B44, B47, B49, B50, B52, B56, B61, B63, B65,
UNAMSIL Personnel B66, B67, B68, B70, B71, B75, B82.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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Annex A

REVISED WITNESS LIST AND SUMMARIES OF THE FACTS ON WHICH THE WITNESSES WILL TESTIFY
Pursuant to Rule 73ter (iii)

The Prosecutor Against 1ssa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

The core witnesses are in bold.

1 Bl Prior to Paragraphs Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: 17, 29-34, 37- Person.

39,43. The witness personally knew Augustine Gbao. The
Delayed witness will give an insight into Augustine Gbao's
Disclosure; Counts 1-2; 4 hours. character and personality. In addition, the witness will
Pseudonym. counts 3-5, describe Augustine Gbao's role in the RUF and in

para. 45, 49; society in general.
During counts 6-9,
Testimony: para. 54, 58;

counts 10-11,
Screening para. 61;
Device. count 12.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Delayed
Disclosure; , Counts 1-2; 11 hour and
Pseudonym. counts 3-5 30 min.

para. 51;
During I counts 10-11
Testimony: para. 65;

count 12; 13
Screening I para.73;
Device. count 14

para. 81.

2 B3 Prior to I Paragraphs
Testimony: 17; 29-34; 37;

39; 43.

Testify
Person.

in I Makeni Crime Base

When the RUF entered Makeni in 1998, the witness
was working with the RUF on propaganda towards the
civilians. Due to its closeness to the civilians, the
witness will give an insight into the civilians'
perception of the RUF, and will explain that the RUF
was taking measures in order to ensure civilians'
protection. The witness met with Augustine Gbao
when this latter was transferred from Buedu to
Makeni. The witness will give an insight into the
character of Augustine Gbao, explaining that he was
very strict when it came to the RUF discipline. The
witness refutes that Augustine was a G5 or a MP. In
addition, the witness never saw Augustine Gbao with
child soldiers.

Krio

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHan, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

3 I B4 I Prior to IParagraphs ITestify
Testimony: 17; 29-34; 37; Person.

39; 43.
Delayed
Disclosure; ICounts 1-2; I 2 hours.
Pseudonym. counts 3-5

para.51;
During I counts 10-11
Testimony: para. 65;

count 12; 13
Screening I para.73;
Device. count 14

para. 81.

in I Makeni Crime Base

The witness, a civilian, met with the RUF around
November 1999 in Makeni. The witness knew
Augustine Gbao as the overall IDU commander and
never as a G5 or a MP commander. The witness will
testify that Augustine Gbao was usually working at
night hours in order to ensure security in the city.
Augustine Gbao was in charge of all investigations
within the RUF. In addition, the witness will testify
that Augustine Gbao was very strict when it came to
discipline, severely punishing the RUF wrongdoers.
The witness qualifies him as a defender to the civilians.
In addition, the witness never saw a child combatant
with Augustine Gbao. The witness states that
Augustine Gbao usually walked without any weapon.

Krio

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

4 B7 Prior to Counts 1-2; Testify in Makeni Crime Base Krio
Testimony: counts 3-5 Person.

para. 49; The witness, a civilian, was captured by the RUF in
Delayed counts 6-9 2 hours. 1999 in Makeni and worked in the G5 as a civilian. The
Disclosure; para. 58; witness will testify that Augustine Gbao used to visit
Pseudonym. counts 10-11 the G5 office in Makeni, at this time headed by Mr.

para. 61; Hindolo Koroma. He was always advising combatants
During count 12; to take good care of the civilians, and never had child
Testimony: count 13 soldiers. The witness will also testify that Augustine

para. 74; Gbao was meeting the civilians hiding in the bush and
Screening count 14 convincing them to stop hiding and that no wrong
Device. para. 77. would be done to them.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHan, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Paras. 17, 37, I Testify
Testimony: 42 and 43; Person.

5 BI0

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts
count
para. 68.

1-2, I 2 hours.
12,

in I Makeni Crime Base

In 1998, the witness, a civilian, was part of an
organisation serving as channel between the RUF and
the civilian population in Bombali district. Following
an appeal from Augustine Gbao (confirmed by Issa
Sesay and Maurice Kallon) in the Makeni Town Hall,
civilians started to get out of the bush and life
continued as normal. The witness will testify that in
Makeni town the lives of the civilians improved a lot.
BI0 will also testify about the good relationship
between Augustine Gbao and the civilian population in
Makeni town as well as on the absence of child
combatants around Augustine Gbao. He was never a
G5 or a MP commander.

Krio

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHan, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

6 B15 Prior to Paragraphs Testify in Makeni Crime Base Krio
Testimony: 29-34, 37, 38, Person.

and 39. The witness will testify about Augustine Gbao's
Delayed behaviour towards the civilians. More specifically, the
Disclosure; Counts 3-5, 3 hours. witness will explain that Augustine Gbao saved his life
Pseudonym. para. 51; and the lives of other children who were going to be

executed by the RUF.
During Furthermore, the witness will give information as to
Testimony: the role of Augustine Gbao as Overall IDU

commander. The witness will focus on command
Screening responsibility, explaining that Augustine Gbao did not
Device. have any importance within the RUF.

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of

Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 29-34, 38 and Person.

39.

7 B16

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Count 14, I 3 hours.
para. 81.

in I Makeni Crime Base

The witness will testify about command responsibility.
Especially, the witness will describe the role of
Augustine Gbao as the IDU Commander. The witness
will give evidence that Augustine Gbao in charge of
investigations of the RUF members who did not
comply with the RUF rules.

In addition, the witness will testify that Augustine
Gbao was preventing the destruction of civilian
property. Indeed, the witness was present when
Augustine Gbao prevented some RUF members from
breaking down a place where civilians were used to
play draft.

Krio

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

8 B17 Prior to Paragraphs Testify in Makeni Crime Base Krio
Testimony: 29-34, 38 and Person.

39. The witness will testify on the role of Augustine Gbao
Delayed as the IDU commander.
Disclosure; Counts 1-2; 3 hours. In addition, the witness personally witnessed that
Pseudonym. counts 3-5, Augustine Gbao was saving the people from Makeni

para. 51; from the atrocities committed by the Rebels. The
During counts 10-11, witness will also confirm that Augustine Gbao was
Testimony: para. 65; persuading people to stop hiding.

count 14,
Screening para. 81.
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Para. 17, 37-1 Testify
Testimony: 39, 43; Person.

in I Makeni Crime Base9 B18

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2, 12 hours and
count 13 para 30 min.
73.

The witness was in Makeni when the AFRC overthrew
the SLPP government and called upon the RUF. When
ECOMOG came into Makeni, civilians were
mistreated by the soldiers. When the RUF came to
Makeni, the soldiers lived together with the civilian
population in Makeni. The RUF installed laws
prohibiting raping, looting and use of the civilians for
food finding. RUF soldiers captured the witness for a
food-finding mission. They got a lot of rice, which they
made the witness carry. On their way, they came
across Augustine Gbao who reprimanded the soldiers
for making civilians who they were fighting for suffer.
The witness will testify that Augustine Gbao disarmed
the soldiers in question and punished them for making
the civilian carry such a heavy load and set the witness
free. The witness will always remember Augustine
Gbao for his kindness to civilians.

In another case, RUF soldiers who raped a civilian
were executed following Augustine Gbao's order.

Krio
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphsl Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

10 B19 Prior to Para. 17, 29- Testify in Makeni Crime Base Krio
Testimony: 34,37-39,43; Person.

The witness got captured by the RUF in 1994 in Nyele
Delayed Counts 1-2; 1 hour and Town. The witness met Augustine Gbao in Makeni,
Disclosure; counts 6-9, 30 min. where he was the overall security commander RUF/SL.
Pseudonym. para. 57; He was defending and protecting the civilian

count 12; population; He never allowed a soldier to harass or
During count 14, intimidate civilians. The witness never saw Augustine
Testimony: para.S1. Gbao with child combatants, he usually walked alone.

Koroma Hondolo was in charge of civilians in Makeni,
Screening as a G5 commander. The witness never saw or heard
Device. about Augustine Gbao going to Caritas office asking

for child combatants in 2001.

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007

11 t;
S2
--l:)



No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to IPara. 17, 29-/ Testify
Testimony: 34,37-39,43; Person.

11 B20

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2; I 2 hours.
count 4, para.
51; counts 6-
9, para. 57;
count 12;
count 14,
para.81;
counts 15-18.

in I Makeni Crime Base

The witness will testify that Augustine Gbao was the
overall security commander in Makeni. He would
protect the civilian population. According to the
witness, Augustine Gbao ensured that the rebels did
not engage in unlawful acts such as looting, rape, and
unlawful killings among others. The witness will testify
that Augustine Gbao investigated such crimes and
ensured that the culprits were punished. Finally the
witness will give evidence that Augustine Gbao was not
responsible for the kidnapping of the UN
peacekeepers.

Krio
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphsl Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 17, 29-34, 37- Person.

39,43.

in I Makeni Crime Base12 B21

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2;
counts 3-5,
para. 51;
counts 10-11,
para. 65.

1 hour and
30 min.

The witness was captured by the rebels in Makeni in
1999. Augustine Gbao was the overall security
commander for the RUF/SL for the Bombali District.
In case of harassment of civilians, he would make sure
that the victim is quickly protected. He was not a MP
or a G5, Koroma Hindolo was the G5 commander.
Augustine Gbao was never with child combatants; he
was always staying with the civilians. In case of rape,
looting, intimidation, unlawful killing of a civilian,
Augustine Gbao made sure the accident was brought
to justice.
The witness never saw Augustine Gbao ordering the
UNAMSIL abduction.
When a civilian who stole a fertilizer from the
agriculture compound in Makeni Augustine Gbao was
absent of office.

Krio
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphsl Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 17, 29-34, 37- Person.

39,43;

in I Makeni Crime Base13 B24

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts
count
count 14.

1-2; 11 ho~r and
12; 30 mID.

The witness got captured in Nyele town in 1994. The
witness was then in Makeni until after the Lome peace
accord. Augustine Gbao was the overall security
commander of the RUF/SL, defending and protecting
the civilians in Makeni and its environs. No soldier
would be allowed to harass or intimidate a civilian
when Augustine Gbao was in Makeni. He was never
seen with child combatants
The witness never heard of Augustine Gbao looting a
Lebanese shop and raping a Lebanese woman.
Similarly the witness never heard or saw Augustine
Gbao going to the Caritas office to request child
combatants.
Hindolo Koroma was in charge of the civilians in
Makeni, as G5 commander.

Krio
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 17, 29-34, 37- Person.

39,43;

14 B26

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2; I 3 hours.
counts 3-5,
para.51;
counts 6-9,
para. 57
counts 10-11,
para. 65;
count 12;
count 13,
para. 73;
count 14,
para. 77 and
81; counts 15­
18.

in I Makeni Crime Base

The witness was in Makeni until 1996, and was then in
Kono. When the RUF attacked ECOMOG in Kono the
witness returned to Makeni. The witness met
Augustine Gbao in Makeni, after the Lome Peace
Agreement. This day, a house was on fire, and
Augustine Gbao was running around asking for those
who put the house on fire, stating that the RUF would
not allow any looting, burning of houses or any rape.
Augustine Gbao was responsible for investigating war
criminals. One day that some RUF members wanted to
destroy the place at 18 Rogbaneh Road where the
civilians were used to play draught and have drinks.
Augustine Gbao stood firm in front of them and
prevented them from destroying the place.

When the UNAMSIL peacekeepers were abducted,
Augustine Gbao addressed the witness and others at
Independence Square, encouraging people to stay
calm.

The witness will testify that there was not any
Lebanese women in Makeni at the time Augustine
Gbao was in Makenin. To the contrary, Augustine
Gbao and Rambo were passing rounds the city looking
for looters and rapists and were punishing them

Krio
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

accordingly.

The witness never saw Augustine Gbao with a child
combatant. The witness will testify that Hindolo
Koroma had securities who forcefully recruited people
and sent them for training.

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphsl Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

15 B27 Prior to Count 12; Testify in Makeni Crime Base Krio
Testimony: count 14 Person.

paras. 77, 81; The witness got captured by the RUF in Bunumbu
Delayed counts 15-18. 2 hours 30 town. The witness and the persons arrested with were
Disclosure; min. mistreated. They were forced to go to the Pendembu's
Pseudonym. training base. The witness then took part into the RUF

activities, in Ngevalu. The witness was in Makeni
During during the AFRC regime, and went back to Kailahun
Testimony: during the ECOMOG intervention.

Screening Augustine Gbao was the overall IDU commander for
Device. the RUF/SL. He never had child combatants.

Augustine Gbao did not loot a Lebanese shop and did
not rape a Lebanese woman, and never grabbed a UN
observer to take his vehicle.

The witness is not aware of Augustine Gbao going to
the CARITAS office asking for child soldiers.

Kumba Gbundema and Kailondo were the ringleaders
when the UNAMSIL abduction occurred. All started
by the information that the peacekeepers had started
to disarm the RUF by force. Kumba Gbundema and
Kailondo mobilised a troop to go and arrest the
peacekeepers. Augustine Gbao wanted to solve the
issue diplomatically but was not listened to, as it was

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs! Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

claimed that the order came from the Leader Foday
Sankoh.
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

16 I B28 Prior to I All counts.
Testimony:

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Testify in I Makeni Crime Base
Person.

The witness was captured by the RUF in 1999 in Kono,
2 hours 30 I and was sent in Makeni in January 2000 after training.
min. Augustine Gbao was the overall RUF security

commander in Makeni. He had a very cordial
relationship with the civilians, as he was defending
their lives and properties. He even protected RUF
captives. Augustine Gbao used all the power he had to
punish any soldier found harassing or molesting
civilians, RUF and AFRC members alike. The RUF
joint panel approved death sentence for serious crimes
such as rape and murder, and made sure that the law
governing the movement was respected.

Augustine Gbao was never a G5 commander and never
used civilians as forced labour. He never had child
soldiers.

Around May 2000, Komba Gbundema, colonel
Kailondo and colonel Lion, the ringleaders, ordered
the abduction of the UN peacekeepers. Augustine Gbao
wanted to solve the problem diplomatically.

Krio
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Augustine Gbao never arrested any peacekeeper nor
did he take any vehicle from them forcefully. The
witness never heard of Augustine Gbao going to the
Caritas office asking for child combatants.

When the witness was in Makeni there was not any
Lebanese, man or woman, living in Makeni.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHan, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 17, 29-34; 38- Person.

39.

in I Makeni Crime Base17 B29

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

All counts. 2 hours 30
min.

The witness was captured by the RUF at Tongo field in
early 1999, and joined the RUF. The witness was
transferred to Makeni in early 2000. The witness will
give an insight into the security group that was
organised to secure the lives and properties of the
civilians in Makeni and its environs. Any soldier found
harassing civilians would be taken to the overall
security commander, Augustine Gbao. He was using
his position to ensure the protection of the civilians
from the combatants. He was never a G5 and never
used civilians as forced labour. Augustine Gbao did not
have any child soldier under his control and did not go
to the caritas office asking for child soldiers.

Colonel Komba Gbundema (the operation
commander) and Vernicious Vanney alias Kailondo
were responsible for the abduction of the UN
peacekeepers. They arrested and disarmed all the
Zambian peacekeepers at Makoth checkpoint along
Lunsar highway. All the UN vehicles were sent to
Kono. The two commanders brought the peacekeepers
to Kono.
Before the arrest, Augustine Gbao wanted to
investigate and solve the issue diplomatically but was
not allowed to do so.

Krio
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Augustine Gbao never looted a Lebanese shop neither
did he rape a Lebanese woman. He never arrested an
UN peacekeeper during the UN crisis.

Colonel Hindolo Koroma, the overall G5 commander
in Makeni, looted the saint Francis Junior seminary
hall in Makeni.

Major General Sam Bockarie, alias Mosquito, ordered
the killing of the 65 arrested people in Kailahun. He
himself killed 10 of them at the headquarters of the
military police, and ordered the MPs to execute the
remaining. He called upon the MP commander John
D. Amara, saying that if they failed to carry out this
order then the whole MP personel would be executed
by him.
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Testify in I Makeni and Kailahun Crime Base
Person.

18 I B30 Prior to I All counts.
Testimony:

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

3 hours.
The witness got captured by the RUF rebels in 1996 in
Daru, Kailahun district.
Augustine Gbao was the IDU and overall security
commander in Kailahun and then Makeni.
Augustine Gbao had a good relationship with the
civilians, he was the defender of the civilians within the
liberated zones of the RUF. He took actions against
soldiers and commandos who abused civilians, by
setting up a joint investigation by the security panel.
Augustine Gbao was never a GS commander and
never used civilians as forced labour. The witness
never saw him with child soldiers.

Krio

In May 2000, the witness was present at independence
square, the centre of the RUF administration. Colonel
Komba Gbundema, the battle field commander,
colonel Kailondo and colonel Lion were organising the
arrest of the UN peacekeepers. Komba Gbundema
moved, together with other RUF combatants, to
Makoththe checkpoint to meet the Zambian contingent
who was heading to Makeni. They forcefully disarmed
the peacekeepers. The witness saw the UNAMSIL
vehicle being driven by Komba and his men to the
centre of Makeni, with the UN peacekeepers inside the
vehicles. They went to Kono.
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As soon as Augustine Gbao got the information that
Ishmael Kamara's men had been forcefully disarmed
by the Kenyan contigent at Macoup camp, he
expressed the desire to investigate the matter and find
a diplomatic settlement. Komba and the others
deliberately refused to investigate, instead they told the
RUF combatants to arrest the peacekeepers and not to
listen to anyone. He stated he got the order from Foday
Sankoh himself.

In 1999, there was not any Lebanese living in Makeni,
they all had fled before the RUF drove ECOMOG out
of Makeni.

Augustine Gbao never went to the Caritas office to ask
for child combatants.

Colonel Hindolo Koroma, the overall G5 commander
in Makeni, looted the saint Francis Junior seminary
hall in Makeni.
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Prior to I Paragraphs
Testimony: 36-39;

The witness got captured by the RUF soldiers while in
2 hours 30 I the bushed of Basikondeh river, Kono District. Once
min. sensitized on the purposes of the war, the witness

decided to join the RUF.
Augustine Gbao was the overall security commander
in Makeni. He had a good relationship with the
civilians and was always ready to defence and protect
their lives and properties. He never intimidated,
harassed or molested any civilian. Augustine Gbao
never used forced labour or child soldiers. He never
went to the Caritas office to ask for child soldiers. The
witness never saw or heard about him looting a
Lebanese shop and raping a Lebanese woman in
Makeni in 1999.

19 B31

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

All counts.

Testify
Person.

in I Makeni Crime Base Krio

Hindolo was the overall G5 commander for Makeni
Bombali Sebora Chiefdom. He looted the Junior
Seminary Hall in Makeni.

Komba Gbundema, Ibrahim Dugba and colonel
Kailondo (the ringleaders) headed the arrest and
abduction of the UN peacekeepers. Komba was the
arresting officer for both the Zambian and the Kenyan
contingents. . They were escorted to Kono and
Kailahun districts.
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According to Gbudema, Dugba and Kailondo, the
order came from Foday Sankoh.

The UN crisis originated in a report made by Ishmael
Kamara, reporting the forceful disarmament of RUF
soldiers by the Kenyan peacekeepers. Following this
report, Augustine wanted to investigate the matter but
was not listened to by the ringleaders.
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Prior to I Paragraphs
Testimony: 17, 37,43;

20 B32

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

TestifY
Person.

Counts 1-2; 3- I 3 hours.
5, para. 51; 6-
9 para. 57;
counts 10-11
para. 65;
count 12;
count 13
para. 73;
count 14
para. 81;
counts 15-18.

in I Makomp and Makeni Crime Base

In 1999, the witness got captured by the RUF, which
believed that the witness was a SLPP. The witness was
jailed in Makeni. Augustine Gbao immediately visited
the witness to investigate into the matter. He found
that the allegations against the witness were false, and
went to consult with the RUF high command about this
case. The witness was brought before a panel of
investigators at the brigade headquarters in Teko
Barracks, where Issa Sesay, Moris Kallon, Superman,
Original Scorpion and Kailondo were present. They
interrogated the witness, whom they found innocent.
They then asked the witness to join them, which was
accepted.
At this time, the peace agreement had been signed and
a lot of peacekeepers were present in the RUF
liberated zones. They often had meeting with the RUF,
which the witness attended.
The RUF authorities advised all the combatants to stop
harassing, intimidating and molesting civilians or
looting their properties. Those who failed to respect
these rules were severely dealt with.

Krio

The witness never heard of Augustine Gbao going to
the Caritas office and asking for child combatants nor
did the witness hear about him looting a Lebanese
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shop. The St Francis Junior Seminary looting was done
by the G5 commander, Koroma Hindolo in Makeni.

The witness was present in the defence headquarters
office when the commander Ishmael Kamara came and
informed Augustine Gbao that the peacekeepers had
forcefully disarmed five of his men. Augustine Gbao
decided to investigate the situation but before he had
time to prepare the report, Komba Gbundema and
Kailondo started the arrest of the peacekeepers both at
Makomp Bana camp and at Macoth checkpoint.
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Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 17, 29-34, 37, Person.

38-39,42-43.

in I Kailahun Crime Base21 B33

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts
para. 58.

6-9, I 3 hours and
30 min.

The witness was in Bayama when the war entered the
village. A meeting was called, where one of the
commanders tried to force the witness to marry him.
The witness went hiding in the bush. The commander
was ordering his men to look for her and killed some
men as revenge. The sister of the witness went to see
Augustine Gbao to explain him the situation. He got
the witness to go out of the bush, meet with Abraham
Dugba, and told him that what he was doing was
wrong and stopped him from forcing the witness to
marry.
Augustine Gbao then asked the witness to marry him
but accepted her refusal.
Another time that the NPFL tried to marry the witness
by force, Augustine Gbao talked to them and asked
them to leave her alone, which they did.

During a meeting in Gbalahun, Augustine Gbao was
introduced to the crowd as the secretary to Foday
Sankoh. He publicly condemned the behaviour of the
Liberian NPFL soldiers who were harassing and
oppressing the civilian population, qualifying them as
criminals.

Creole

Au~ustine Gbao investi~ated and found who was
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responsible for the killing of the witness' husband. The
murdered was then executed following the
recommendations of the investigation team and
approval of Foday Sankoh.

In Kamagbodu, Augustine Gbao was living in the bush
with the civilians and was monitoring the civilians
living next to the Liberian border.
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Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 17,29-34,36- Person.

39.

in I Kailahun Crime Base22 B34

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2;
count 4,
paras. 45 and
49; counts lO­
ll, para.61.

3 hours and
30 min.

The witness was in Ngeihun in 1991. When the RUF
entered the town, they gathered the civilians at the
court barrie, and explained them that the RUF was
fighting for the people and against the APC
government, for an equitable share of the country's
resources. There was not any violence. The RUF
introduced laws to be respected, such as no rape, no
stealing, not looting and so on. They gave rice and
money to the civilians.
The civilians continued their lives as usual. When the
RUF attacked Daru, the civilians heard that the NPFL
soldiers who were committing crimes were being sent
back home by Foday Sankoh.

Creole.

The witness met with Augustine Gbao in Kamagbodu.
He prevented some civilians to be killed, explaining the
RUF combatants that this was not in line with the
purposes of the war.
In Kuikor, Mohamed Jalloh, Momoh Jusu were in
charge of investigating the witness' friend, who was
accused of being a reconnaissance suspect. They found
him guilty and were going to execute him and the
witness, but Augustine Gbao pleaded in their favour.
The witness was sometimes visiting Augustine Gbao
and Kennedy in Kamagbodu. They ~athered food for
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the witness.

Augustine Gbao was the overall security commander
in Ngiema. He was a bridge between the civilian
population and the soldiers, making sure that no
civilian was harmed by the soldiers. In addition, he was
used to investigate the cases of rape, looting or
harassment. Augustine Gbao never had child soldiers.

A Kamajor reconnaissance was arrested by Albter
Manja in Ngiehun. He was coming from Jojoima, and
was sent to observe and inspect the position of the
RUF/SL, as they were planning an attack on the RUF
on 25 December 1998. The Kamajor disclosed the
names of other Kamajors who had infiltrated the
RUF/SL zone. The man was escorted to Kailahun for
further investigations.
The news came that all strangers who had recently
entered the RUF zone should report to Kailahun. They
were all handed over to the joint security board for
investigation. Later, the witness heard that Mosquito
gave the order for 65 people to be executed, and that
he set the example by killing 10 of them.

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007

32 ~

D
()



No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

23 I B35 I Prior to I Paragraphs Testify in I Kailahun Crime Base (Pendembu) I Creole
Testimony: 17, 29-34, 37- Person.

39,43; The witness was in Luawa Ngiehun, Kailahun district,
Delayed when the RUF captured the town. The witness was a
Disclosure; Count 1-2; 3 hours. driver and then a MP within the RUF. They called a
Pseudonym. counts 3-5, meeting at the court barrie and informed the crowd

para.49; that the war would not be long and that the civilians
During I counts 6-9, should not be afraid of them. People then started to
Testimony: para. 58; come out of the bush. The rebels informed the civilians

counts 10-11, that they were fighting against the government and
Screening I para. 61; that they were looking for any APC member. They also
Device. count 12; told them not to steal, rape, lie or abuse people.

count 13, This group left and went to Pendembu. Another group
para. 74; arrived, and the civilians were again gathered at court
count 14 barrie.
para. 77. In three months, nobody was killed in Ngiehun.

The witness met Augustine Gbao at the training base
in Pendembu. He told the trainees to be careful with
the NPFL soldiers, as they were not respecting the
RUF law. Augustine Gbao was the protector and
defender of the people. The NPFL soldiers were
unhappy with him, and one day burnt all his
properties. As a result, Augustine Gbao went to hide in
the bush.

The witness was present in Woroma when the
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Kamajors and the RUF tried to sign a peace accord.
Augustine Gbao was very pleased with this matter.
However the Kamajors attacked Woroma but were
retreated to Guinea by the RUF.
The peace accord was signed in Sandiallu, and the
UNAMSIL met with the RUF and the Kamajors.
Augustine Gbao was the link between the civilians and
the soldiers. No soldier was to molest, harass,
intimidate or loot a civilian, or they would be severely
dealt with. He was responsible for investigating war
criminals and recommending appropriate punishment
for them.
He did not have child soldiers.
The witness has been at the Baoma Luawa trading site
as a security. People from Sierra Leone were carrying
thing to the Guinean border and traded with people
from Guinea. The Agricultural committee appointed
contractors who were in charge of the trading
activities, like Bockarie Saffa and Edward. They would
collect tax on goods and used it to buy goods for the
government, which were handed over to Sam Bockarie
and Issa Sesay. They would distribute it among the
RUF soldiers then. There has never been any looting of
civilian property at this trading site.
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24 B36 Prior to Paragraphs Testify in Kailahun Crime Base Creole
Testimony: 17, 36 - 39, Person.

43. The witness first came to know Augustine Gbao in
Delayed 1998 during the ECOMOG intervention. Augustine
Disclosure; Counts 1-2; 4 hours. Gbao was the overall Security Commander and the
Pseudonym. counts 3-5, bridge between civilians and soldiers. He moved from

para. 49; village to village-investigating matters against civilians
During counts 10-11, and always solved the problems diplomatically. When
Testimony: para. 61; the witness got his swamp taken away, the witness

count 12. reported to Augustine Gbao in Kailahun. He
Screening investigated the matter and decided that the swamp
Device. should be given back.

When Augustine Gbao found out that the witness had
chronicle health troubles, he gave him food.
Augustine Gbao never allowed the rebels to harass,
intimidate or molest civilians, and was very severe
when dealing with them.
He never had child combatants.
The witness was in Kailahun when the 65 were killed.
Mosquito had given the order that all young men who
were not in our zone beforehand should report to
Kailahun and register. One day Mosquito came and
killed 10 of them at the roundabout, and gave the
order that the others must be executed. The witness
heard gunshot at the roundabout. The witness can
testify that Augustine Gbao was not involved in this
execution.
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25 B37 Prior to Paragraphs 29- Testify In The witness was in Mende Keima when Samual Tuah and Mende
Testimony: 34, 36-39, and Person. Fullah Monanie captured the town. They installed rules

43. such as no one must go to Guinea, no one must steal or lie,
Delayed no one must rape or loot. .. But this was all the RUF
Disclosure; All counts, 2 hours. combatants were doing: they harassed, molested, looted
Pseudonym. Especially the civilians, who as a result went to hide in the bush.

counts 6-9, When he heard of this, Foday Sankoh asked the Liberian
During para 58; count to go back. Only the RUF combatants from Sierra Leone
Testimony: 12. stayed, and they lived in peace with the civilians.

The witness met with Augustine Gbao in Mende Keima,
Screening where they became close. He provided food and properties
Device. to the witness' family.

The witness then moved to Pendembu and Kailahun.
There also, Augustine Gbao took care of the witness and
the family.

At Tongo field, the RUF was taking care of the wounded
Kamajors fighters found in the zone.

Augustine Gbao never used child combatants.
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Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 17, 29-34, 37, Person.

39,43;

26 B38

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2; I 3 hours.
counts 3-5,
para. 45;
counts 6-9
para. 54;
counts 10-11
para. 61.

in I Ngiema Crime Base I Krio

The witness was in Pendembu when the RUF entered
it. They explained the civilians that the RUF was
fighting against the government not the people. The
witness, a teacher, was requested by the RUF to open
schools and employ voluntary teachers throughout the
country.

The witness got to know Augustine Gbao in 1996 when
he came to talk to the civilians in Ngiema. He
presented himself as the overall IDU commander
appointed by Foday Sankoh. He was the link between
the civilian population and the RUF soldiers, and was
responsible for making decisions in regard to disputes
between soldiers and civilians. He ensured that no
civilian was harassed and that any case was
investigated. Augustine Gbao never had child
combatants.

The RUF/SL was carrying out trading activities at
various points on the Guinea - Sierra Leone border.
Such activities were controlled by the contractors,
members of the Agricultural Committee headed by A.
A Vandi, Salim Murray, B.S Saffa and Robbin.
Civilians as well as soldiers usually carried their
goods. The government was collecting the taxes from
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the goods, which were handed over to government top
commanders such as Sam Bockarie 'Mosquito' who in
turn distributed them to target commanders for the
use of their men.
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27 I B39 Prior to IParagraphs Testify in I Kailahun Crime Base I Krio
Testimony: 17, 29-34, 37- Person.

39,43; On the 3 May 1991 the RUF captured the witness'
Delayed village, Golahun Gbongei. The witness then went to
Disclosure; Counts 1-2; 2 hours 30 the Pendembu training base.
Pseudonym. counts 3-5 min. Augustine Gbao was a secretary to Foday Sankoh in

para. 49; Pendembu. He advised the combatants to work
During Icounts 10-11 seriously, and never went to the frontline. In Koindu,
Testimony: para. 61; he was the border security commander; In the

count 12. Bayama base he was the ideology instructor.
Screening I Eventually he was promoted overall IDU commander
Device. by Foday Sankoh. His responsibilities included

tracing, investigating criminals and recommending
appropriate punishment for them. He did not go to
Freetown but stayed in Kailahun. After the
ECOMOG intervention Augustine Gbao was
promoted from overall security commander to the
rank of Lieutenant colonel. From Kailahun he was
sent to Kono and then to Makeni.

Augustine Gbao never had child combatants.

The witness heard about the killing of the 65 people in
Kailahun. The people were suspected to be Kamajors,
were under investigation by Augustine Gbao but
because of the re-captured of Tongo fields and the
killing of many rebels by Kamajors General Mosquito
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gave the order that these people must be executed. He
even set the example by killing ten of them himself.
The soldiers were afraid for their lives and had to
carry out the orders of Mosquito.
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Delayed Counts 1-2; I 4 hours.
Disclosure; counts 3-5
Pseudonym. para. 49;

counts 6-9
During I para. 58;
Testimony: counts 10-11

para. 61;
Screening I count 12;
Device. count 13

para. 69;
count 14
para. 77.

28 B40 Prior to I Paragraphs
Testimony: 17,37,43;

Testify
Person.

in I Kailahun Crime Base

The witness was captured by Peter Vandi in Bendu
Jawei and brought to Kailahun. The witness
personally knows Augustine Gbao, as they worked
together. He was the overall IDU commander and
later became the overall security commander. His role
included investigating crimes and recommending
punishment. In addition, Augustine Gbao was
responsible for the sensitisation of civilians, and
making sure they were not harassed or intimidated.
He was always saying that the RUF was fighting the
government not the masses.
One time, the RUF combatants had a meeting where
they decided to molest Augustine Gbao because he
was making too many laws and rules for the
prosecution. The civilians authorities did hide him.

Augustine Gbao was at home when the Kamajors
suspects were held. Mosquito handed them to him,
with the order to investigate the case. Augustine Gbao
was on investigation for 2 weeks, after which he
reported to Sam Bockarie that none of these people
were guilty. As a result, Augustine Gbao
recommended their release.

Creole

Mosquito responded that if Augustine was so sure that
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they were civilians, he should make an agreement
that, if any of these people hide, he should be executed.
Augustine Gbao accepted to write that paper and
signed it. However, Mosquito did not take this
seriously and said that these people were enemies and
that he was going to execute them. Augustine Gbao
replied that if this happens, he would report the
matter to Foday Sankoh, but Mosquito replied that he
did not mind.
The witness left Kailahun that day, and heard that
Mosquito had killed these people.

Augustine Gbao was not a combatant, he never
carried guns and never had child combatants.
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Prior to I Paragraph
Testimony: 39;

29 B41

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Testify
Person.

Counts 1-2; I 3 hours.
counts 3-5
para. 45;
counts 10-11,
para. 61;
count 12;
count 14
para. 77.

in I Ngiema Crime Base

In May 1991, the RUF entered the witness' village,
Mende Bruima. They explained the civilians that they
came to fight against the government. They appointed
their own administrators like town commander,
section commander, ground commander and MP
commander.
After some time, the witness and others were
forcefully taken to a training base. The witness was
assigned to the IDU.
Augustine Gbao was the overall IDU commander in
Ngevaru. His role was to be a link between the
civilians and the soldiers, to investigate cases between
civilians and soldiers as well as to recommend
punishment. He was organising meetings at the
training base to teach the soldiers how to treat
civilians.
Augustine Gbao never went to the frontline and did
not have child combatants.

Creole

The RUF/SL was carrying trading activities at the
Guinea - Sierra Leone border. This was controlled by
the Agricultural committee headed by A.A Vandi,
Salim, Bockarie Saffa, Robin White and James
Murray. Taxes were levied from good carried on the
site, and goods were bought from the money obtained,
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and given to commanders like Issa Sesay and sam
Bockarie.
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Prior to I Paragraphs
Testimony: 29-34,37,43;

30 B42

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Testify
Person.

Counts 1-2; I 4 hours.
count 4 para.
49; count 12.

in I Kailahun Crime Base

The witness met Augustine Gbao in Koindu, where he
was introduced to him as a vanguard. In Kailahun,
Augustine Gbao was the overall IDU commander. He
was responsible for the interpretation of the RUF/SL
laws and code of conduct. He investigated cases
against soldiers or civilians and recommended
punishment. The civilians appreciated him a lot
because of this, and the combatants did not appreciate
it. One day, one man that Augustine recommended
punishment for went to his house and attacked him.

Augustine Gbao never had child combatants. He was
expressly against children being used as child
combatants.

Mende

The RUF/SL trade activities at the Guinea - Sierra
Leone border were in the hands of the agricultural
committee. Contractors were hired to weight the good
or estimate the cost of it, and take commission on it.
With the money collected, they bought items to be
given to the higher commanders for redistribution
among the various frontlines. Civilian produces were
not seized. There were MPs, IDUs, lOs and G5s
assigned to various points in order to monitor all the
activities at the site.
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When the witness was on the way to Koindu, the
witness met a number of people detained in Kailahun
as Kamajor suspects, among them people from Mende
Bruima, the witness' village. Unfortunately they all
were killed. The witness was told that Mosquito gave
that order without consulting any other commander
and executed himself 10 of the suspected Kamajors.
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Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 17, 29-34, 37, Person.

43;

31 B44

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2; I 4 hours.
counts 3-5
para. 45;
counts 6-9
para. 54;
counts 10-11
para. 61;
count 13,
counts 15-18.

in I Makeni Crime Base I Krio

The witness worked for the IDU, including for
Augustine Gbao.
Augustine Gbao was a man who was against
harassment, looting or rape of civilians. Such crimes
were hardly found in any city where Augustine Gbao
was present, since they would be drastically dealt
with. When the IDU receives a report of a civil being
harassed, a joint investigation would start. The MP,
the G5 and the 10 were involved in order to avoid any
bias. Once the investigation was terminated, the joint
security board would issue a report to the
commander, Augustine Gbao. He would do the cross
examination, follow up the investigation and then send
a report to Foday Sankoh or Issa Sesay, who would
pass the verdict. If one was found guilty of rape, he
would be executed. Issa Sesay had the responsibility of
the executions. The RUF also took care of the victims
of crimes, feeding them and returning their properties
to them.

Komba Gbundema and Kailondo were responsible for
the UNAMSIL abduction. Kailondo was the battle
front inspector, and most of the time gave direct
orders to Komba Gbundema. The two of them went
with lan~e troops to disarm the peacekeepers at
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Macoth. The witness observed the disarmament and
can testify that the peacekeepers did not resist, and
that Augustine Gbao was not present during this
event. Kailondo also gave the order to his men.
In Macomp, some fighting occurred between the RUF
and the peacekeepers.

Augustine Gbao wanted to use diplomatic means but
was not given the chance to do so. He went to see
Kailondo and told him what he had done was wrong,
but Kailondo responded that it was not worth it to
discuss the issue since it already occurred.

Augustine Gbao never said that the RUF would not
disarm. What he said was that the RUF would only
disarm if they received the instruction from Foday
Sankoh.
Augustine Gbao was never in possession of child
combatants and never went to the caritas office asking
for child soldiers. He never looted a Lebanese shop
and raped a Lebanese woman.
Augustine Gbao never grabbed a UN observer to
forcefully take his vehicle.

Mike Lamin came from Liberia to Zogoda and to
Kangari hills northern jungle. He was used to beat
soldiers, harass civilians and soldiers alike, and
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usually raped the newly captured women.
Kennedy was the security commander to Foday
Sankoh, and later became the diamond mining
commander in Kono.
Hindolo Koroma was a GS commander, and was
responsible for using civilians as forced labour by
making them carrying loads, pounding husk rice for
instance.
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32 B45 Prior to Paragraphs Testify in Makeni Crime Base Krio
Testimony: 17,37,43; Person.

The witness was captured by the RUF in 1991 in
Delayed Counts 1-2; 2 hours 30 Makeni. The witness first met with Augustine Gbao in
Disclosure; counts 3-5, min. 1999, together with other civilians. Augustine Gbao
Pseudonym. para. 45 and was very happy to see them and give them some

51; counts 6-9 money as a sign of appreciation. Later on Augustine
During paras. 54 and Gbao visited the witness and other civilians, and gave
Testimony: 57; counts 10- them some money again.

11 para. 65; He was the overall security commander, preventing
Screening count, 12; harassment and intimidation of the civilians by the
Device. count 13 RUF fighting troops. Augustine Gbao was never a G5

paras. 69 and or a MP commander in the Bornbali district. He never
73; count 14 used any civilian as forced labour, and was the witness
paras. 77 and never saw him with child combatants.
81.
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33 B46 Prior to Paragraphs Testify in Makeni Crime Base Krio
Testimony: 17,37,43; Person

The witness was in Makeni when the RUF captured
Delayed Counts 1-2; 2 hours. the town. The witness met with Augustine Gbao along
Disclosure; counts 3-5 Lunsar road. He sensitized the witness about the RUF
Pseudonym. para. 45; ideology, and as a result many people came out of the

counts 6-9 bush. The civilians continued to live normally and
During para. 54; were provided food by the RUF.
Testimony: counts 10-11 Anyone that would rape, steal or burn a house would

para. 61; be dealt with according to the RUF laws.
Screening count 12; One time the witness' properties got stolen, Augustine
Device. count 13 Gbao provided the witness with clothes. He was

para. 69; always with civilians and never discriminated them.
count 14
para. 77. Augustine Gbao never had child combatants.
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Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 17, 29-34, 38- Person.

39,43;

34 B47

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2; I 4 hours.
counts 3-5
para. 51;
counts 10-11
para. 65;
count 12;
counts 15-18.

in I Makeni Crime Base I Krio

The witness was a CDF soldier in Makeni when the
RUF soldiers captured Makeni. The witness heard
that the CDF soldiers who voluntarily surrender to
the RUF would be safe. The witness reported to
Nelson Bangura, a former CDF, who introduced him
to Augustine Gbao. Two days later the witness met
with Issa Sesay.
Augustine Gbao told the witness that the RUF came to
liberate Sierra Leone, and that if anyone was caught
harassing civilians there would be severe punishment.
Augustine Gbao was involved in the investigations and
made sure that the appropriate punishment was
rendered.
During the RUF regime in Makeni, the witness never
heard of a civilian or even a CDF being killed by the
RUF. The killings started when the Jet Bomber began
bombarding Makeni.

One day after the UNAMSIL abduction, the witness
overheard Augustine Gbao discussing with his
colleagues and telling them it was not necessary to
arrest the peacekeepers and that they should have
waited.

The witness never saw the witness with child
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combatants.

The witness will also talk about the escape of the UN
peacekeepers, stating that no gunshot was fired.
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Prior to I Paragraphs I Testify
Testimony: 29-34, para. Person.

37-38;

35 B48

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2; I 3 hours.
Counts 3-5,
paras. 49 and
51; counts lO-
ll, paras. 61
and 65; count
13, paras. 73
and 74; count
14, paras. 77
and 81.

in I Ngiema, Makeni and Kailahun Crime Base I Krio

The witness was captured by the RUF in 1991 around
Pendembu, Kailahun district. The witness undertook
a training at the Pendembu technical vocational
secondary schooltraining and six months after went to
the frontline.

The witness was in Ngiema during the Abidjan
negotiations; Augustine Gbao was there as well. He
was the overall IDU commander in 1996 and was
responsible for sending agents to the frontline to make
investigations. He had no field radio, reports were
given to him in writing. Augustine Gbao had no
control over the soldiers on the frontline, and the
frontline reports concerning misbehaviours of the
fighters were sent directly to Foday Sankoh. He did
not have control over the MPs.
Augustine Gbao was also a vanguard.

The witness will testify that when the RUF was in
Makeni, they installed rules and code of conducts to
be followed. The relationship between the soldiers and
the civilians was cordial. In Kailahun, any harassment
or rape toward civilians was dealt with.

Augustine Gbao was nothing as far as the RUF
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command was concerned. Finally, the witness will talk
about the various areas of appointment of Augustine
Gbao, and of his performances in these areas.
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36 B 49 Prior to Paragraphs Testify in Makeni Crime Base English
Testimony: 33,37,38-39; Person.

B49 was a former teacher, who has been taken into the
Delayed Counts 1-2; 4 hours. RUF custody in 1991, as a civilian, in Tawai. The
Disclosure; count 4, witness was trained in Pendembu, and went to Makeni
Pseudonym. paras. 45, 51; later on.

count 13,
During para. 73; The witness will testify that Augustine Gbao was not a
Testimony: counts 15-18. MP Commander, and did not have child combatants.

He was appointed as the overall IDU commander in
Screening 1996 in Kailahun. Before that, he was the border
Device. guard commander around Koindu, but has never been

a MP or a G5 commander. Augustine Gbao never
used forced labour.
When overall IDU commander, Augustine Gbao was
the most superior in rank in administrative
functioning. He always made sure that all problems
brought to his office by the G5, MP or IDU were dealt
with. Augustine Gbao was a man who did not want to
hear about harassment or intimidation of civilians
within the RUF liberated zones. He was assigning his
intelligence officers in the entire liberated areas of the
RUF/SL so that major issues of civilians are dealt
with.

The witness will also testify about the UNAMSIL
abduction which occurred in 2000. Au~ustine Gbao
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was not responsible, as he was working for the civil
defence and was not a combatant. Colonel Lion,
Colonel Vany alias Kailondo and Komba Gbundema
were involved in the attack.
Kailondo, the former RUF battle field commander
instructed his deputy Komba Gbundema to arrest the
Kenbatt peacekeepers at the DDR camp along
Makeni/Magburaka highway at Macomp, which was
done.
During the arrest in the camp there was a heavy
attack on the Kenbatt 5 UNAMSIL, led by Komba
Gbundema. The Zambian contingents who intended to
reach Makeni to rescue the Kenyan (Kenbatt)
peacekeepers were also arrested and disarmed. The
disarmament of the peacekeepers was done at Macoth
checkpoint by Colonel Lion, Colonel Kailondo and
Colonel Komba. The peacekeepers were immediately
brought to Makeni following their arrest, and then
sent to Kono.
The witness heard that the peacekeepers got disarmed
and arrested following a report that the Kenbatt 5
forcefully disarmed some RUF. This report was made
directly to Augustine Gbao. Upon this report,
Augustine Gbao and Ishmael, the case reporter, went
to see Colonel Ngondi, who was the Kenbatt 5
commander in Makeni. They explained the issue to
some Kenbatt officers. There were no further talks
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despite the fact that Augustine Gbao was trying to
solve the issue diplomatically. While Augustine Gbao
was investigating the matter, Kailondo and Komba
interrupted the whole process by attacking and
arresting the peacekeepers. Colonel Kailondo, Colonel
Komba and Colonel Ibrahim Dugbah, together with
their sub-commanders, were fully responsible for the
UNAMSIL abduction. Gibril Massaquoi openly stated
that it was Foday Sankoh who gave them the order to
arrest the peacekeepers in Makeni. Augustine Gbao
was not listened to by these commanders.

Augustine Gbao never went to Caritas to ask for child
combatants in 2001 when the office was guarded by
UNAMSIL forces in Makeni. Similarly, Augustine
Gbao could not have looted a Lebanese shop and
raped a Lebanese woman in Makeni since there was
no Lebanese in Makeni at that time.

Augustine Gbao never arrested a UN officer and
forcefully took away his vehicle.
The witness will also describe the RUF administration
in Makeni from 1999. There was a peaceful
atmosphere in Makeni and its environs and life
continued as usual. Schools and hospital attendance
were free. Various civilian supplies such as books,
pens, foot wear..were supplied to the pupils attendin~
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school. Medical care was given to everyone within the
RUF zone without discrimination.

The 65 killing was done by Sam Bockarie, alias
Mosquito, without anybody's incitement. The victims
were accused of being Kamajors by Mosquito. Nobody
investigated Mosquito for the killing of these people.
Immediately after the investigation, 10 of these
persons were executed openly by Mosquito, who also
ordered MP commander John D Arona and his
personnel to execute the 55 persons left, and that they
would be killed if they do not execute the order.
All the killings were done in the absence of Augustine
Gbao, who was in Luava Boama trying to rescue
civilians escaping from the ECOMOG intervention.
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Prior to I Paragraphs
Testimony: 33,38-39;

37 B50

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Testify
Person.

Count 12; I 4 hours.
count 13
para. 73;
counts 15-18;

in I Makeni Crime Base

The witness was captured by the RUF rebels in 1991
in Mobai, Kailahun district. After going to a training
base, the witness came back in Mobai. The witness
met Augustine Gbao in 1991, where he introduced
himself as a RUF vanguard.
At that time, Augustine Gbao was the assistant
secretary to the leader Foday Sankoh. He was then
assigned to the training base in Bayama as the
ideology instructor in 1997. Finally he was assigned
overall IDU commander and was put in charge of the
entire captured areas to protect both lives and
properties of civilians. Augustine Gbao was also in
charge of investigating war crimes and recommend
appropriate punishment.
In 1998 the witness met Augustine Gbao in Makeni, as
the overall security commander.
Augustine Gbao has never been in possession of child
soldiers, and never went to Caritas asking for child
combatants. He was not a combatant but was in
charge of the administration concentrating on civilian
protection.
The witness personally witnessed the UNAMSIL
abduction. Ishmael Kamara, the deputy commander
assigned to the DDR Camp Macomp-Bana, reported
to Augustine Gbao that the Kenyan peacekeepers had

Krio
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disarmed five of his men forcefully while they were on
transit to Macomp village. Following the report,
Augustine Gbao went to investigate and wanted to
solve the issue diplomatically. While the investigation
was going on, the battle field commander Vanicious
Vanny aka 'Kailondo' and Colonel Lion went to the
DDR camp and threatened that if the five weapons
were not given back, they would disarm the
UNAMSIL in the DDR camp. As a result, the Kenyan
officer in charge of the camp instructed all his men to
move into the camp and be alert for any intervention
by the RUF.
Few moments later, the deputy battle field
commander Komba Gbundema arrived with a convoy
of troops and ordered the attack of the UNAMSIL.
Komba Gbundema, Kailondo and colonel Lion were
leading the attack. Two RUF soldiers died and two
UNAMSIL got seriously wounded. Komba ordered
them to be brought to the Arab hospital in Makeni.
The same day, colonel Kailondo led another attack on
the UNAMSIL in the Arab college at Magburaka.
Colonel Komba monitored a radio message from the
UNAMSIL that the Zambian contingent had left for
Makeni in order to rescue the Kenyan abducted
peacekeepers. Kailondo ordered Komba to go to
Macoth checkpoint and not to allow any armed
foreign soldier to enter Makeni. Komba disarmed all
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Zambian contingents he met at the checkpoint and
brought them to Makeni. From Makeni, all
UNAMSIL soldiers were taken to Kono, passed
through Kailahun and straight to Liberia.

Augustine Gbao was not involved in this operation.

38 B52 Prior
Testimony:

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 1-2;
count 4,
paras. 45, 49.

Testify
Person.

4 hours.

in I Kailahun and Buedu Crime Base

The witness was captured by the RUF in 1991 around
Pujehun. The witness was explained that the RUF
came to free the civilians from the APC misrule, and
that everyone was welcome into the RUF. The young
men who wanted to undertake a commando training
were welcomed to do so, but any underage children
were refused by Colonel Dan 18:18. The witness went
to Pendembu.

The witness worked for Augustine Gbao in 1996, in
Buedu. Sam Bockarie was the overall head of the
RUF/SL at that time, and gave the orders to other
senior commanders. He molested and disgraced
Augustine Gbao many times in the presence of the
witness, and was always ignoring his advices.
Augustine Gbao brought the following matters to the
intention of Mosquito: the harassment of civilians in
the liberated zones by bodyguards of senior

KriolEnglish
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commanders and the use of forced labour. As a result,
Mosquito sent Augustine Gbao to work on the
Bunumbu Kono highway, at the time the attack on
Freetown was discussed. The meeting where the
attack was planned took place behind Issa Sesay's
house in Buedu, and was called upon by Sam
Bockarie.
There was a misunderstanding between SAJ Musa
and Mosquito. Johnny Paul had pronounced Sam
Bockarie (Mosquito) as CDS and the AFRC did not
agree. As a result, they were not acting in consultation
with the RUF. Nonetheless the AFRC informed
Johnny Paul of the planning of the invasion of
Freetown, who told Mosquito about it. Sam Bockarie
then called an emergency meeting to inform others
about the proposal. It was accepted that the RUF
should give a helping hand, and Sam Bockarie
instructed people to join the AFRC for the attack. He
also gave the instruction to the RUF spokesman to go
over the radio and pronounce the operation no living
thing. However, it was later understood that the
RUF/SL did not join the AFRC, since at the time they
were ready to go, they heard about the AFRC's
retreat from Freetown. Following this information the
RUF/SL troops returned to where they came from.

The witness will also testify about the RUF chain of
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command, explaining that in the absence of Foday
Sankoh, the RUF/SL was controlled by Mohamed
Tarawally and Mike Lamin. Later on, the RUF/SL
was controlled by Sam Bockarie. Augustine Gbao was
just an investigator.
In addition, the witness will talk about the joint
security board (JSB) of investigation of the RUF/SL,
explaining its composition. Particularly, various
people were involved in the JSB in order to ensure its
impartiality and fairness. Each member (IDU, MP,
G5, 1.0, Blackguard and representative of civilians,
areas and battalion) was expected to report back to its
people. The fact that Augustine Gbao was the overall
IDU commander did not mean that the other units
were answerable to him, as each of the representative
in the JSB reported directly to their unit commander
and not to Augustine Gbao.
The IDU was a mediator, but could not do anything if
the G5 did not forward him a request for assistance or
a complaint for investigation. Augustine Gbao had
nothing to do with military planning and executions;
he never carried guns and did not have child
combatants. He was not in charge of any trading
activities, and was opposed to any form of forced
labour.
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39 B53 Prior to Counts 1-2; Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: counts 6-9 Person.

para. 54; The witness will testify about bush wives and the
Delayed counts 10-11 1 hour and alleged raping of women by the RUF. The witness will
Disclosure; para. 61; 30 min. also discuss forced labour and looting, as well as
Pseudonym. count 13 Augustine Gbao's relationship with the civilians.

para. 69;
During count 14
Testimony: para. 77.

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs! Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

40 B54 Prior to Paragraph Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: 37; Person.

The witness will testify about the Joint Security Board
Delayed Counts 1-2; 3 hours. that was set up to investigate the alleged Kamajors.
Disclosure; count 4, The witness was also present in Kailahun when the 65
Pseudonym. paras. 45, 49. were executed, and knew when Augustine Gbao was

transferred to the Kailahun-Kono highway as a
During punishment. The witness will testify that Augustine
Testimony: Gbao was in Kailahun when the AFRC entered the

city (from 1 May 1998 to 31 November 1998).
Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007

66 1$
CJ'
0­

---+:;



No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

41 B55 Prior to Counts 1-2; Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: counts 3-5 Person.

para. 45; The witness will testify on bush wives, rapes, looting
Delayed counts 6-9 2 hours. forced labour and war effort among the civilians.
Disclosure; para. 54;
Pseudonym. count 13

para. 69;
During count 14
Testimony: para.77.

Screening
Device.

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

42 B56 Prior to All counts. Testify in Makeni Crime Base Krio
Testimony: Person.

The witness will testify that Augustine Gbao was not a
Delayed 2 hours. combatant and was never involved in any military/war
Disclosure; planning. The witness will give evidence that
Pseudonym. Augustine Gbao never went to the frontline to fight.

During
Testimony:

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

43 B57 Prior to Paragraph 37; Testify In Kailahun Crime Base Krio
Testimony: Person.

Counts 1 and The witness was a MP agent/combatant in Kailahun. The
Delayed 2; counts 3-4 3 hours. witness personally witnessed when the 65 Kamajors
Disclosure; paras. 45 and were killed. The witness will also describe Sam Bockarie
Pseudonym. 49. ("Mosquito") as a tough man who always did what he

said he would. The witness will explain that anyone who
During / would oppose to Sam Bockarie would face severe
Testimony: consequences.

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

44 B58 Prior to Paragraphs Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: 29-34,42-43 ; Person.

The witness will testify on bush wives, rape, looting as
Delayed Counts 1-2; 2 hours. well as on the relationship between Augustine Gbao
Disclosure; counts 6-9 and the civilians. The witness will also give evidence as
Pseudonym. para. 54; to the activities in Buedu-Defence headquarters.

count 14 The witness will also give an insider picture of the
During para. 77. RUF hierarchy.
Testimony:

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

45 B60 Prior to Paragraphs Testify in Kailahun Crime Base Mende/Krio
Testimony: 17,37,42,43 ; Person.

The witness was a civilian town commander during
Delayed Counts 1, 2; 2 hours. the war, under the G5. The witness was in charge of
Disclosure; counts 3-5 providing man power, and will testify that Augustine
Pseudonym. para. 45; Gbao never used forced labour and was against the

counts 6-9 use of civilians by force.
During para. 58;
Testimony: counts 10- Augustine Gbao was not involved in any trading

11 para. 61; activities. The produces were not collected for him.
Screening count 13,
Device. para. 69; Augustine Gbao never had child combatants.

count 14
para. 77.

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris KaHan, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

46 B61 Prior to All counts Testify in Kailahun Crime Base Mende/Krio
Testimony: (command Person.

responsibility The witness will testify that Augustine Gbao was not a
Delayed ). Paragraphs 2 hours. MP commander and was not charged of looking into
Disclosure; 29-34, 36-39. the MP's behaviour. In other words, the witness will
Pseudonym. testify that Augustine Gbao had no control over the

MP's and their actions.
During
Testimony:

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHan, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

47 B62 Prior to Counts 1-2; Testify in Kailahun Crime Base MendelKrio
Testimony: counts 6-9 Person.

para. 54; The witness will talk about bush wives, raping and
Delayed counts 10-11 2 hours 30 looting. The witness also testified that Augustine Gbao
Disclosure; para. 61; min. did not used forced labour, neither within the RUF
Pseudonym. count 13 nor for personal use. The witness will give evidence

para. 69; that Augustine Gbao had a good relationship with the
During count 14 civilians. Furthermore, the witness has personally
Testimony: para. 77. witnessed that Augustine Gbao was preventing women

from being raped.
Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

48 B63 Prior to Paragraphs Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: 29-34,36-39. Person.

The witness will testify on the independence
Delayed All counts. 2 hours 30 operations on various areas of operations, including
Disclosure; min. for the IDU. The witness will also talk about the
Pseudonym. relationship between the various units.

In addition, the witness will testify that Augustine
During Cbao was not in full control. The IDU never gave
Testimony: order but merely implemented the ones given at a

higher level.
Screening The witness will also describe the relationship between
Device. Augustine Cbao and the civilian population.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

49 B65 Prior to Paragraphs 29- Testify in Kailahun Crime Base KrioiEnglish
Testimony: 34, 37-38 and Person.

39. The witness will describe and explain the different unit
Delayed operations within the RUF organization. The witness will
Disclosure; All counts. 2 hours 30 testify that these units did not report to Augustine Gbao
Pseudonym. mm. but to their own commanders, who then gave reports

directly to the leaders. Therefore the witness will give
During evidence that Augustine Gbao can not be held responsible
Testimony: for what happened within these unit operations.

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

50 B66 Prior to Paragraphs 29- Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: 34, 37-38 and Person.

39. The witness will describe the different unit operations
Delayed within the RUF organization. The witness will testify that
Disclosure; All counts. 2 hours 30 these units did not report to Augustine Gbao but to their
Pseudonym. min. own commanders, who then gave reports directly to the

leaders. The witness will give evidence that Augustine
During Gbao can not be held responsible for what happened
Testimony: withinthese unit operations.

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

51 B67 Prior to Paragraphs 29- Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: 34, 37-38 and Person.

39. The witness will give evidence on the command structure
Delayed within the RUF. Particularly, the witness will testify that
Disclosure; All counts. 2 hours 30 within this structure, Augustine Gbao was not important
Pseudonym. min. and had no power of his own.

During
Testimony:

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

52 B68 Prior to Paragraphs 29- Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: 34, 37-38 and Person.

39. The witness will describe the role of Augustine Gbao as
Delayed IDU commander. In addition, the witness will give
Disclosure; All counts. 2 hours 30 evidence on the command structure within the RUF and
Pseudonym. min. explain that within this structure, Augustine Gbao was not

important.
During
Testimony:

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

53 B69 Prior to Paragraphs Testify in Sandiallu (Kailahun) Crime Base Krio
Testimony: 17,37,42,43 ; Person.

The witness will testify that Augustine Gbao did not
Delayed Counts 1-2; 2 hours. use forced labour. The witness will also give evidence
Disclosure; counts 6-9, on the relationship between Augustine Gbao and the
Pseudonym. para. 58; civilians. In particular the witness will give evidence

counts 10- that Augustine Gbao was not involved in rape, looting,
During 11, para. 61; destruction of property and killings.
Testimony: count 13,

para. 74;
Screening count 14,
Device. para. 77.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

54 B70 Prior to Paragraphs 33, Testify III Makeni Crime Base Krio
Testimony: 38-39; Person.

The witness will discuss the UNAMSIL abduction. The
Delayed Counts 15-18; witness will testify on how Augustine Gbao and Ishmael
Disclosure; para. 83. 4 hours. Kamara went to Colonel Ngondi (Kenbatt commander)
Pseudonym. and what happened then. The witness will explain the

actions taken by Augustine Gbao in order to avoid the
During abduction, but that it was vain. Finally, the witness will
Testimony: name key figures who were actively involved in the

abduction, while testifying that Augustine Gbao was not
Screening present.
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to IParagraphs 33, ITestify
Testimony: 38-39; Person.

56 B71

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Counts 15-18; I 4 hours.
para. 83.

III I Makeni Crime Base

The witness was a RUF commander when the UN
peacekeepers were abducted. The witness will testify that
Augustine Gbao has been informed that the UN
peacekeepers had disarmed the RUF forcefully, and that
some RUF combatants were secretly being disarmed by
the UNAMSIL. The witness will testify that Augustine
Gbao went to colonel Ngondi in order to inform him
about this fact. The witness will describe what really
happened in the abduction of the peacekeepers, its causes,
development (who was involved). More specifically B71
will describe the role of Augustine Gbao in this event,
and that Augustine Gbao did his best to prevent the
incident.

Krio

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

57 B72 Prior to Paragraph Testify in Kailahun Crime Base KriolMende
Testimony: 37; Person.

The witness was with the RUF from 1991 until 1993,
Delayed Count 1 and 2 hours 30 when the government soldiers captured the witness.
Disclosure; 2- count 4, min. The witness was part of the group of alleged Kamajors,
Pseudonym. paras. 45, 49. that got arrested by Mosquito. The group was carried

to Kailahun for investigations. Following the
During investigation, the witness was informed by Francis
Testimony: Musa that Augustine Gbao recommended their

release and that the commander Vandi Kosia
Screening approved it.
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

58 B73 Prior to Paragraph Testify in Kailahun Crime Base KriolMende
Testimony: 37; Person.

The witness will testify that Augustine Gbao obtained
Delayed Counts 1 and 2 hours. the release of 45 people from the group of alleged
Disclosure; 2· count 4, Kamajors.,
Pseudonym. paras. 45,49.

During
Testimony:

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

59 B74 Prior to Paragraph Testify in Kailabun Crime Base Mende
Testimony: 37; Person.

The witness will testify that Augustine Gbao obtained
Delayed Counts 1 and 2 hours. the release of 45 people from the group of alleged
Disclosure; 2' count 4, Kamajors.,
Pseudonym. paras. 45, 49.

During
Testimony:

Screening
Device.

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

60 B75 Prior to Paragraphs 17, Testify in Makeni Crime Base Krio
Testimony: 29-34,38,41; Person.

The witness will testify on the role, activities and also on
Delayed Counts 15-18 2 hours 30 the personality of Augustine Gbao.
Disclosure; para. 83. min. Furthermore, the witness will discuss the UNAMSIL
Pseudonym. abduction, testifying that Augustine Gbao did a lot of

efforts to try to solve the issue diplomatically. The
During witness will testify that Augustine Gbao went to Ngondi
Testimony: to discuss the matter.

The witness was physically present when Augustine Gbao
Screening went to independence square and advised the other
Device. commanders and ex-combatants not to attack UNAMSIL

and wait orders from Foday Sankoh.

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs! Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

61 B76 Prior to Paragraphs 17, Testify III Kailahun Crime Base Krio
Testimony: 29-34, 37-38. Person.

The witness will describe the way Augustine Gbao used
Delayed Counts 1-2; 1 hour and to talk to the medical staff and encourage them to
Disclosure; counts 3-5, 30 min. correctly treat civilians and captured members of other
Pseudonym. para. 49; count fighting parties.

10-11, para.
During 61; count 13,
Testimony: para.74.

Screening
Device.
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Paragraphs 37 1 Testify
Testimony: and 43. Person.

Prior to IParagraphs 17, ITestify
Testimony: 29-34,37-38. Person.

62

63

B77

No
Statement
yet

B78

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Cou~ 13, I 3hou~.
para. 74.

Counts 1-2; I 3 hours.
counts 3-5,
para. 49; count
10-11, para.
61; count 13,
para.74.

In I Kailahun Crime Base

The witness was will talk about forced labour in the G5.
The witness will further explain that Augustine Gbao was
not responsible for any forced labour.
The witness will also testify that Augustine Gbao was not
responsible for any trading activities within the RUF.

in I Kailahun Crime Base

The witness will describe the relationship between
Augustine Gbao and the civilians. In particular, the
witness will testify that Augustine Gbao was encouraging
the medical staff of the RUF to respect captives and
civilian.

Krio

Krio/English

Screening
Device.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs! Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

64 B79 Prior to Counts 1-2; Testify in Kailahun Crime Base Krio
Testimony: counts 3-5, person.

para. 49; The witness joined the RUF as soon as the war entered
Delayed counts 6-9, 4 hours. Sierra Leone. The witness personally knows Augustine
Disclosure; para.58; Gbao.
Pseudonym. counts 10-11, The witness will provide an insight into Augustine

para. 61; Gbao's character and behaviour.
During count 13, The witness will talk about the relationship between
Testimony: para. 74; Augustine Gbao and the civilians, which was a

count 14, peaceful one.
Screening para.77. In addition, the witness will testify that Augustine
Device. Gbao was not a combatant and had no child soldiers.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of

Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Paragraphs
Testimony: 29-34, 37-38

and 39.

65 B80

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

Testify
person.

All counts I 3 hours.
except counts
12 and 15-18.

in I Makeni and Kailahun Crime Base I KriolEnglish

The witness met with the RUF when they entered
Pendembu in April 1991. The witness will describe
that the RUF explained the civilians that they came to
free them from the APC government. The RUF
introduced laws like: no one must lie, no one must
rape ...When the RUF entered Mende Kema, the
witness worked for the RUF, in the intelligence
services.

The Liberian NPFL soldiers invaded Sierra Leone,
and everything was in their hands until 1992. The
witness will explain that the NPFL soldiers were
misbehaving, and that the RUF eventually drove them
back to Liberia. After that the witness learnt that
Foday Sankoh had Sierra Leonean Vanguards trained
for the war. The witness will explain the position of
Rashid Mansaray, Mike Lamin, Isaac Morego, Philip
S. Palmer, Alusin Bucknor Bangura, Daniel O.K
George and Memuna Sesay.

Augustine Gbao was the overall IDU commander and
then the overall security commander. He was
answerable to senior officers like Foday Sankoh, Sam
Bockarie, Issa Sesay, Mike Lamin and others. He was
not receivin~ reports from the unit commanders, these

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

were sent directly to the leader Foday Sankoh. Only
the IDU agents' reports were copied to Augustine
Gbao when sent to the battalion or brigade
commander. Augustine Gbao had no power of his
own, his role was just to investigate people and make
recommendations to the authorities like Foday
Sankoh, Mosquito and Issa Sesay for appropriate line
of action.
The witness never heard of Augustine Gbao raping,
looting or mutilating civilians. He was very conscious
of the RUF ideology, and was disliked by his
colleagues because of that.
Augustine Gbao never had child combatants and was
not responsible for mining or trading activities.

The witness heard that Mosquito killed 10 alleged
Kamajors in Kailahun, and ordered Samuel Kulleh to
execute the remaining 55. The witness heard that
Augustine Gbao had gone on security patrol to the
borderlines between Guinea and Sierra Leone.

The witness also heard that Augustine Gbao was not
involved in the UNAMSIL abduction; he wanted to
solve the issue diplomatically but was not listened to.

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

66 B81 Delayed Paragraph. 35 92 bis The witness will testify on the relationship between English
Disclosure; Charles Taylor and Augustine Gbao. More precisely the
Pseudonym. witness will give evidence that there were no contact

between them on the topic of diamonds and weapons.

The Prosecutor Against Issa Hassan Sesay, Morris KaHon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
Augustine Gbao Reduced Witness List
16 April 2007

91 ~
~
~



No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of

Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Prior to I Paragraphs
Testimony: 29-34, 36- 39;

43.

67 B82

Delayed
Disclosure;
Pseudonym.

During
Testimony:

Screening
Device.

All counts.

Testify
person.

6 hours.

in I Makeni and Kailahun Crime Base I English

The witness was a high RUF official who personally
knew Augustine Gbao.
The witness will describe the progression of the war in
Sierra Leone. Kailahun and Pendembu were captured
in 1991. The witness got captured in Pendembu.
Foday Sankoh came to Pendembu few weeks later,
and disclosed that he brought the war into Sierra
Leone, to fight against the government that was not
taking care of the people. He instructed the
immediate commanders to set up various units in
order to manage the revolution.
The witness was a frontline agent commander and a
chief investigator at the IDU in PendembulKailahun.
The NPFL fighters were stealing, raping, killing and
molesting civilians. They organised the Top 20 and top
40 missions against the RUF, but then the RUF
organised the top final and drove the NPFL fighters
back to Liberia.

The witness will describe the RUF command structure
and the changes thereto in 1995-1996.
In 1995-1996 the RUF command structure was as
follow: Foday Sankoh was the leader, Major Rashid
Mansaray was the battle group commander, Major
Mohamed Tarawally was the battle field, Major Mike

The Prosecutor Against lssa Hassan Sesay, Morris Kallon, Augustine Gbao, Case No. SCSL -2004-15-T
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No. Pseudonym Category of Relevant Estimated Summary of Expected Testimony Language of
Protective Paragraphs/ Time of Testimony
Measures Counts in the Examination

indictment in Chief
(Hours)

Lamin was the senior military adviser, Captain Isaac
Morego was a senior military adviser, Philip Palmer
was the G5, Alusine Bangura was the MP commander,
Daniel OK George was the G2 (IDU), Commander
Momoh Rogers was the senior fighter and Memuna
Sesay was the women army congregation (WAC)
commander. These positions changed during the war
following death or misconduct.
In 1995-1996 Foday Sankoh released promotions:
Lieutenant colonel Mohamed Tarawally became the
battle field commander, Major Sam Bockarie became
the battle group commander, Major Isaax Morego
was the Area commander for the northern jungles,
Major Issa Sesay was the area commander for
Kailahun, Major Denis Mingo aka Superman was the
area commander for the western jungles, Major
Augustine Kargbo was the area commander for Bo
Jungles, Staff captain Matthew Kennedy was the area
commander for Peyama Jungle, Major Moris Kallon
was the deputy area commander northern jungles,
Staff captain Peter Vandi was the deputy area
commander for Kailahun, staff captain Gibril
Massaquoi was the deputy area commander of the
western jungles and captain Boston Flomo was the
deputy area commander for the Bo jungles.

Sam Bockarie had to give military courtesy to Isaac
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Morego, since this latter was his senior. Vanguards
and Junior commanders had to respect all these
people and obey their instructions.
Commanders were responsible for the conduct of the
men under their control areas. No commander was
responsible for the misbehaviour of another
commando not under his command.

In Kailahun, Augustine Gbao was the clerk in the
office of Foday Sankoh before 1993. Following the
NPRC and executive outcome mercenaries' attacks in
Kailahun, Augustine Gbao stayed in the Kamakpodu
zoe bush from 1993-1994 until 1995. Augustine Gbao
then went to Koindu and then to the Bayama training
base to teach the RUF ideology. At a meeting at
Zogoda in 1996, Foday Sankoh promoted Augustine
Gbao to captain and appointed him as the overall IDU
commander in charge of investigations.
The Joint Security Board of investigations (JSB) was
created in 1993 but was dormant till 1996. It was
formed to ensure transparency in the relationships
between the different units of the RUF.
The JSB included the IDU, the MP, the G5 unit, the
10 units, the blackguards unit and the representatives
of civilians, area and battalions commanders.

I I I I The JSB could investigate only the cases referred to I I Cl--D
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the, by the following: the battlefield inspector, the
battle group commander, the battle front inspector,
the area commanders, the battalion commanders, the
company commanders and other units commanders
like G5, Combat Medics, Artillery, G4, G3, Motor
pool...Each of the unit representative in the JSB were
to report directly to their commanders and not to
Augustine Gbao.

The witness will also describe the RUF structure in
1996, when the peace negotiations were taking place in
Abidjan.

The IDU, headed by Augustine Gbao, was a mediator
between civilians and the RUF soldiers, and was also
in charge of investigations. However, the IDU could
not do anything if the G5 did not forward a request
for assistance. The area or the battalion commander
could also ask for an investigation to be done for one
soldier. The IDU had nothing to do with military
planning and executions of the RUF/SL operations.

Augustine Gbao and Sam Bockarie (Mosquito) once
had a very serious argument as Augustine Gbao had
raised the issue that too much harassment of civilians
was taking place in the zones under Mosquito's
supervision, and that the 65 suspected Kamajors were
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executed. Mosquito got annoyed and transferred
Augustine Gbao to Buedu.

The issue of the 65 Kamajors started when a Kamajor
was captured in Luawa Ngiehun. This man disclosed
that the Kamajors were planning an attack on
Kailahun town in December 1998. He disclosed the
name of people who had been sent into the RUF/SL
zone to inspect it. Following this information
Mosquito ordered the arrest of all able men who had
newly entered our zone.
Augustine Gbao was the overall security commander
but was not on the investigation panel. Reports were
made to him. The witness was part of the IDU unit
representatives in the panel. The first set off 45
peoples were proven innocent so their release was
suggested, and Augustine Gbao recommended the
release of these people to Vandi Kosia, who approved
it. The 45 people were release. In the same time, Togo
field was being captured by the Kamajors, with a lot
of RUF casualties. Mosquito became upset when he
heard about the release of the 45 and ordered that the
65 remaining should not be released without his
consent.
Augustine Gbao treated the 65 humanely when they
were detained.
One afternoon in February 1998, Mosquito called for
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10 of the suspected Kamajors and executed them at
the roundabout. He gave the order to have the 55
others executed.
The witness was not present in Kailahun that day but
the information was reported to him by two senior
IDU personnel who were present when the incident
took place. They did not see Augustine Gbao at the
scene of the incident.

Augustine Gbao was not respected by his colleagues
Vanguards, who qualified him as coward.

The RUF relied heavily on security reports coming
directly from the field radio communication. The
radio operators of each top senior RUF/SL
commanders transmitted daily reports to the leader's
personal radio station. When Sam Bockarie took over
the function of overall commander of the RUF/SL, he
used the same method. Reports were sent to Sam
Bockarie and Mike Lamin, and only the two of them
used to take decision that they put forward the other
commanders, without discussion.

The Blackguard unit was the supreme security body
that operated with separate radio communication sets.
All their reports were sent directly to the leader and
later Sam Bockarie.
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The IDU was only used for investigations.

The G5 was the unit responsible for civilians, and they
organised the war effort. Augustine Gbao had nothing
to do with forced labour.

The trading activities were taken care of by the
Agriculture committee, headed by Mohamed Salim.
Mining activities were in the hands of Kennedy and
Matthew.
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